
Protokół 7/21 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 20 maja 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków, 

2. Sebastian Kornaś – Zastępca Burmistrza Gminy Paczków, 

3. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie, 

4. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy, 

5. Gwidon Gulanowski – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1230. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:   

1. Omówienie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie za 

2020 r. potrzeb w zakresie pomocy społecznej, a także ocenę zasobów pomocy społecznej.  

2. Omówienie projektów uchwał. 

3. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 5/21 z dnia 22.04.2021 r.  

Do pkt 1. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Paczkowie. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie Gwidon Gulanowski omówił 

sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie za 2020 r. potrzeb w 

zakresie pomocy społecznej, a także ocenę zasobów pomocy społecznej, które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

Poinformował, że rok był specyficzny ze względu na panującą pandemię. Można zauważyć 

spadek liczby rodzin objętych pomocą społeczną z 391 do 350. Większość tych rodzin 

systematycznie korzysta z pomocy społecznej.  Główne powody korzystania z pomocy 



społecznej to ubóstwo, bezrobocie, trwała choroba. Pomoc społeczna to również praca socjalna, 

która w 2020 r. była na podobnym poziomie jak w 2019 r. Udzielano porad, pomocy w 

załatwianiu spraw urzędowych, w utrzymaniu kontaktów z otoczeniem. Pracownicy socjalni 

pomagali też pisać wnioski do sądów, innych instytucji, byłych zakładów pracy, z prośbą o 

wydanie  świadectw pracy. Pomagali w wypełnianiu i składaniu wniosków o emeryturę, rentę. 

Oprócz pracy socjalnej są też kontrakty socjalne, czyli zobowiązania pomiędzy pracownikiem 

socjalnym a osobą korzystającą z pomocy społecznej. Kontraktów było zawartych 15. Kolejne 

zadania to są domy pomocy społecznej, czyli placówki, które zawodowo świadczą usługi 

opiekuńcze. W 2020 r. na ten cel zostało wydane  476.633 zł. dochody uzyskane od rodzin osób 

umieszczonych w domach pomocy społecznej wyniosły 27.000 zł. Kolejnym elementem jest 

dział spraw społecznych kwota wydatkowana na zasiłki rodzinne, 500+ i inne świadczenia 

wyniosły 14.500.000 zł. Z samego świadczenia 500+ skorzystało 1043 osób na kwotę 

9.892.000 zł. Dział spraw społecznych zajmuje się wypłatą dodatków mieszkaniowych, 

energetycznych, karty dużej rodziny i stypendium socjalnego. W ubiegłym roku OPS zatrudniał 

3 asystentów osobistych osób niepełnosprawnych. W ubiegłym roku OPS przystąpił do 

„Programu 75+”. Ponadto realizował Program Bliżej Rodziny i Dziecka. 

Przewodniczący obrad zadał pytanie odnośnie tego, że koszty Gminy wzrosły w stosunku do 

poprzedniego roku znacznie, co spowodowało ten wzrost? 

Dyrektor OPS odpowiedział, że głównie usługi opiekuńcze spowodowały wzrost. 

Burmistrz dodał, że był wzrost minimalnego wynagrodzenia wraz z pochodnymi i koszt pobytu 

mieszkańców Gminy w ośrodkach całodobowych. 

M. Maluch zadała pytanie ile osób jest skierowanych do mieszkań chronionych w budynku 

przy ul. Kościelnej? 

Dyrektor OPS odpowiedział, że w tym tygodniu rozpoczęli kierować osoby do mieszkań 

chronionych. Jedna osoba już tam mieszka, dzisiaj mają zamieszkać kolejne dwie osoby.  

Burmistrz uzupełnił wypowiedź i poinformował, ze na liście jest 17 osób, które na dzień 

dzisiejszy mogłyby kwalifikować się do mieszkań chronionych. Natomiast przyjęto taką 

zasadę, ze nie zostanie tych 9 miejsc zapełnionych od razu. Z tego względu, że mogą się pojawić 

różne przypadki w między czasie, które będą determinować skierowanie do DPS-u na zewnątrz. 

Dlatego musi być zachowana rezerwa. Myśli, że do końca czerwca będzie mieszkać 7 osób. W 

obiekcie jest jedno mieszkanie dwu osobowe w jednym pokoju. Są dwa mieszkania 

dwupokojowe i 3 mieszkania jednoosobowe. Przeszli uciążliwy proces wyliczania kosztów 



funkcjonowania całego obiektu i poszczególnych instytucji. Do Środowiskowego Domu 

Pomocy dla Osób Niepełnosprawnych Psychicznie Gmina nie może dołożyć ani złotówki 

wszystko ma się finansować z dotacji Wojewody, gdyż to jest zadanie zlecone. Na starcie 

będzie niezmiernie trudno Stowarzyszeniu utrzymać bilansowanie się. Z Gminy będzie 

przekazywana dotacja miesięczna do 7 osób 80% dotacji miesięcznie. A gdy będzie mieszkać 

9 osób będzie przekazywane 100% dotacji. Gmina otrzymała dofinansowanie na moduł 

pierwszy z budżetu Państwa na utworzenie Dziennego Domu Pobytu Senior+, który nakłada 

się na Dzienny Dom Pobytu w ramach rewitalizacji. Mają oświadczenie Urzędu 

Marszałkowskiego, że nie ma podwójnego finansowania. Ten moduł pierwszy upoważnia do 

tego, żeby w module drugim pozyskać dofinansowanie na wydatki bieżące w następnych latach. 

Wydatki te mogą być sfinansowane w 60% przez Gminę w 40% przez środki budżetu Państwa. 

Przy dzisiejszych kosztach rocznych założonych w granicach 240.000 zł. w następnym roku 

otrzymamy z budżetu Państwa 140.000 zł. dofinansowania do Dziennego Domu Pobytu. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do przedstawionego tematu? 

Ponieważ nie było uwag na tym zakończono 1 punkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Paczków i Gminą Złoty Stok dotyczącego 

świadczenia usług mieszkańcom Gminy Złoty Stok przez Środowiskowy Dom Samopomocy 

w Paczkowie. 

Dyrektor OPS poinformował, że Gmina Złoty Stok nie prowadzi Środowiskowego Domu 

Samopomocy. Zadanie to jest w całości finansowane jako zadanie zlecone z budżetu Państwa. 

Więc Gmina Paczków nie będzie ponosić z tego tytułu żadnych kosztów. Dlatego została 

przygotowana uchwała w sprawie porozumienia. Porozumienie obejmowałoby koszty 

transportu osób z Gminy Złoty Stok po stronie Gminy Złoty Stok. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/260/2021 Rady 

Miejskiej w Paczkowie z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

korzystania z obiektu turystyczno-rekreacyjnego „Staw przy ul. Klonowej w Paczkowie”. 

Burmistrz poinformował, że osoba, która wchodzi na teren obiektu powinna znać szereg ustaw 

i przepisów, których nie można wpisywać do regulaminów. 



Z-ca Burmistrza poinformował, że z regulaminu wykreśla się pkt 6 „W przypadku grupy 

zorganizowanej odpowiedzialność za wszystkich członków grupy przejmuje organizator formy 

wypoczynku, którym może być wyłącznie osoba pełnoletnia”. Oraz pkt 9 „Gmina Paczków nie 

ponosi odpowiedzialności za: wypadki powstałe na terenie obiektu, wszelkie zagubione rzeczy.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu nieruchomości na rzecz Gminnego 

Centrum Sportu i Rekreacji w Paczkowie. 

Z-ca Burmistrza poinformował, ze to jest kontynuacja poprzednich uchwał. Zgodnie z art. 83 

ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami opłaty z tytułu 

trwałego zarządu ustala się według stawki procentowej od ceny nieruchomości ustalonej 

zgodnie z art. 67 ust. 3. Wysokość stawek procentowych z tytułu trwałego zarządu jest 

uzależniona od celu, na jaki nieruchomość została oddana i wynosi za nieruchomości oddane 

na działalność sportową lub turystyczną – 0,3% ceny. Przepis art. 84 ust. 3 pkt. 1 u.g.n. stanowi, 

że właściwy organ może udzielić, za zgodą odpowiednio wojewody albo rady lub sejmiku, 

bonifikaty od opłat rocznych ustalonych zgodnie z przepisem art. 83 ust. 2, jeżeli nieruchomość 

jest oddana jednostkom organizacyjnym, które prowadzą działalność sportową lub turystyczną. 

Udzielenie bonifikaty jest uzależnione od uzyskania zgody rady gminy a bonifikata może być 

udzielona, tylko jeżeli nieruchomość jest oddana w trwały zarząd na cele określone w art. 84 

ust. 3 pkt. 1-4 u.g.n. W ustawie o gospodarce nieruchomościami nie została określona wysokość 

bonifikat fakultatywnych ani też górna granica tych bonifikat, a zatem możliwe jest udzielenie 

bonifikaty w wysokości 99%. Gminne Centrum sportu i Rekreacji jest jednostką organizacyjną 

Gminy Paczków nie posiadającą osobowości prawnej powołaną w celu realizacji zadań 

własnych gminy z zakresu kultury fizycznej, sportu i turystyki na rzecz zaspokajania potrzeb 

mieszkańców Gminy, a działalność tej jednostki jest finansowana z budżetu Gminy Paczków. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków 

na 2021 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 341 628,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 

331.028,00 zł, zwiększa się dochody majątkowe o 10 600,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1. 

W Dz.700 Rozdz.70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 0920 wpływy z 



pozostałych odsetek zwiększenie 2 000,00 zł. § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat 

ubiegłych zwiększenie 2 000,00 zł. W Dz. 710, Rozdz. 71035 cmentarze § 0830 wpływy z 

usług zwiększenie 3 150,00 zł. W Dz. 750, Rozdz. 75023 urzędy gmin (miast i miast na prawach 

powiatu) § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 8 000,00 zł. W Dz. 

756, Rozdz. 75618 wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw § 0490 wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez 

jednostki samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw zwiększenie 35 000,00 zł. 

chodzi o opłatę adiacencką za podziały gruntów. W Dz. 851, Rozdz. 85195 pozostała 

działalność § 0970 wpływy z różnych dochodów zwiększenie 5 000,00 zł. W Dz. 852 pomoc 

społeczna, Rozdz. 85213 składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające 

niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum 

integracji społecznej § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 175,00 

zł. jest to dochód OPS. W Rozdz. 85219 ośrodki pomocy społecznej § 0940 wpływy z 

rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 269,00 zł. Rozdz. 85295 pozostała działalność 

§ 2057 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 

oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach 

budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego 

zwiększenie 224 835,00 zł. § 2059 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z 

udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b 

ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego zwiększenie 13 139,00 zł. na tych obu paragrafach są to środki, które 

uzyskał OPS w ramach dotacji celowej na realizację Programu Nie-Samo-Dzielni edycja II. W 

Dz. 900, Rozdz. 90013 schroniska dla zwierząt § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat 

ubiegłych zwiększenie 6 500,00 zł. W Rozdz. 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg § 0940 

wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 8 300,00 zł. są to środki w ramach 

rozliczenia z Tauronem. W Rozdz. 90019 wpływy i wydatki związane z gromadzeniem 

środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska § 0690 wpływy z różnych opłat zwiększenie 

11 900,00 zł. W Dz. 921 Rozdz. 92105 pozostałe zadania w zakresie kultury § 2320 dotacje 

celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) 

między jednostkami samorządu terytorialnego zwiększenie 10 760,00 zł. są to środki na 

realizację Programu Odnowa Wsi, pozyskane z Powiatu. Jeżeli chodzi o dochody majątkowe 

to zmieniają się one w Dz. 754, Rozdz. 75412 ochotnicze straże pożarne § 0870 wpływy ze 



sprzedaży składników majątkowych zwiększenie 6 500,00 zł. z tytułu sprzedaży samochodu. 

W Dz. 900, Rozdz. 90001 gospodarka ściekowa i ochrona wód § 6290 środki na 

dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, związków powiatowo-

gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z innych źródeł 

zwiększenie 4 100,00 zł. z tytułu odpłatności za wykonane przyłącza. Dochody ogółem po 

zmianach wynoszą 55 527 026,28 zł. W § 2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków 

budżetu Gminy Paczków o kwotę 581 628,00 zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa 

się o 160 013,00 zł, wydatki majątkowe zwiększa się o 421 615,00 zł, zgodnie z załącznikiem 

Nr 2. W Dz. 600, Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 4270 zakup usług remontowych 

zwiększenie 60 699,00 zł. z przeznaczeniem na zwiększenie planu wkładu własnego do 

remontu dróg w Trzeboszowicach, Unikowicach i ulicy Dworcowej. § 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 190 000,00 zł. Przebudowa/modernizacja 

ul.: Pileckiego dz. nr 618, 460, 455, Grota-Roweckiego dz. nr 462/11, Fieldorfa "Nila" dz. nr 

461/11, Dekutowskiego dz. nr 462/1 kwota 80 000,00 zł. Przebudowa/modernizacja ulic: Plater 

dz. nr 342, Piastowska dz. nr 349, Sikorskiego dz. nr 361, Słowackiego dz. nr 368, Kołłątaja 

dz. nr 376, Narutowicza dz. nr 382, Kościelna dz. nr 391, Krasińskiego dz. nr 398, Wojska 

Polskiego dz. nr 407 i 1065/2, Wrocławska dz nr 338 kwota 80 000,00 zł.  

Środki na te dwie inwestycje są zabezpieczane na wykonanie dokumentacji projektowej. 

Wykonanie nawierzchni utwardzonej z płyt betonowych na części działki nr 1048 i działce 

1050/7 w Paczkowie ul. Żeromskiego kwota 30 000,00 zł. W Rozdz. 60017 drogi wewnętrzne 

§ 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 95 000,00 zł. przebudowa 

drogi w Kamienicy kwota 15.000 zł. przebudowa, modernizacja ul. Chrobrego 80.000 zł. W 

Dz. 750, Rozdz. 75023 urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) § 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 16.000,00 zł. i zwiększenie 22 140,00 zł. 

Korekta dotyczy prac modernizacyjnych Urzędu Miejskiego. Wcześniej były zabezpieczone 

środki  na modernizację serwerowni. Ale poza serwerownią zostaną wykonane prace 

zabezpieczające przed pożarem instalacji. W Dz. 754, Rozdz. 75412 ochotnicze straże pożarne 

§ 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększenie 3 000,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75818 

rezerwy ogólne i celowe § 4810 rezerwy zwiększenie 10 659,00 zł. W Dz. 852, Rozdz. 85219 

ośrodki pomocy społecznej § 4010, 4120, 4170 zwiększenie 24 402,00 zł. kwota dotyczy 

wynagrodzeń i pochodnych w OPS. W Rozdz. 85228 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze § 4010, 4110, 4120 zmniejszenie 49.954,00 zł. W Rozdz. 85295 pozostała 



działalność zwiększenie 193 402,00 zł. na § 4017, 4019, 4117, 4119, 4127, 4129, 4177, 4179, 

4217, 4219, 4307, 4309, 4407, 4409, 4437, 4439, 6057, 6059.  Środki na realizację Programu 

Nie-Samo- Dzielni edycja II. I Bliżej Rodziny i Dziecka edycja II. W Dz. 855, Rozdz. 85501 

świadczenie wychowawcze zwiększenie 7 195,00 zł. na § 4010, 4110, 4120. W Rozdz. 85502 

świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego § 4300 zakup usług pozostałych zwiększenie 

5 000,00 zł. W Dz. 900, Rozdz. 90005 ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu § 4430 

różne opłaty i składki zmniejszenie 19 500,00 zł. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zwiększenie 15 000,00 zł. z przeznaczeniem na zakup i montaż pieca c.o. w 

budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Trzeboszowicach. W Rozdz. 90078 usuwanie 

skutków klęsk żywiołowych § 4300 zakup usług pozostałych zwiększenie 19 065,00 zł. 

wykonanie dokumentacji projektowej i oszacowanie osuwiska W Dz. 921, Rozdz. 92105 

pozostałe zadania w zakresie kultury § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększenie 21 

520,00 zł. realizacja Programu Odnowa Wsi. Wydatki ogółem po zmianach wynoszą 59 363 

543,28 zł. W § 3 zmienia się wydatki majątkowe Gminy Paczków w podziale na zadania 

zgodnie z załącznikiem Nr 3.  W § 4  zmienia się wydatki na programy i projekty realizowane 

ze środków budżetu Unii Europejskiej zgodnie z załącznikiem Nr 4. W § 5 zwiększa się 

przychody budżetu Gminy Paczków o kwotę 240 000,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 5. W § 

6 zwiększa się rezerwę ogólną o kwotę 10 659,00 zł. W § 7 dokonuje się zmiany w planie 

finansowym jednostki budżetowej – Urząd Miejski w Paczkowie - zgodnie z załącznikami Nr 

6 i Nr 7 i Ośrodek Pomocy Społecznej w Paczkowie - zgodnie z załącznikami Nr 8 i Nr 9. 

A. Sypek zadała pytanie jakiej drogi w Kamienicy dotyczy zmiana w uchwale? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że chodzi o drogę od obwodnicy do boiska. 

Burmistrz poinformował, że na dzisiaj zaplanowane zadania w 95% zostały zrealizowane i nie 

ma projektów technicznych na kolejne zadania, a środki zewnętrzne przez najbliższe lata będą 

dostępne. Obecnie dysponują dokumentację na drogę w miejscowości Kozielnie i może być 

zgłoszona do Funduszu Inwestycji Lokalnych. Wojewoda w dniu wczorajszym przekazał, że 

na Województwo Opolskie w najbliższym czasie z Funduszu Odbudowy wpłynie 2 mln zł. więc 

nie ma na co czekać, tylko trzeba przygotować dokumentacje projektowe. Będzie 

przygotowana dokumentacja na drogę ulica Chrobrego, „Osiedle Patriotów” i na ulice 

dojazdowe do Rynku wraz z wymianą całej infrastruktury. Przypomniał, że jest wykonany 

program funkcjonalno–użytkowy na działki przejęte od wód polskich tam ma powstać centrum 



sportów wodnych. Kolejny temat to budynek po byłym gimnazjum gdzie słusznym kierunkiem 

jest utworzenie mieszkań. W między czasie realizowany jest projekt budowlany na budowę 

kamienicy w centrum miasta. Kolejny temat tj. kontynuacja przebudowy alejek wzdłuż murów 

obronnych odcinek od ul. Wojska Polskiego do ul. Daszyńskiego. To zadanie powinno być 

połączone w układzie przestrzeni z rewitalizacją cmentarza po niemieckiego na miejsce 

pamięci. Na dzisiaj nie mamy za wiele dokumentacji technicznych, które będą wymagane przy 

ubieganiu się o dofinansowania z zewnątrz. Termin naboru na drogi będzie w miesiącu 

październiku br. Otrzymaliśmy dofinansowanie na trzy drogi w kwocie 535.000 zł. 

K. Motyka zadała pytanie co z drogą w Ściborzu? 

Burmistrz odpowiedział, że został złożony wniosek o dofinansowanie. Jak będzie miał więcej 

informacji to je przekaże. Jeżeli chodzi o drogę w Kamienicy to z Funduszu Dróg Rolnych 

otrzymaliśmy kwotę 65.000 zł. Przystępują do przetargu i chcą zobaczyć jakie wpłyną oferty. 

Jeżeli to będzie oferta na poziomie 300 tyś zł. to będzie rekomendował, aby od tych środków 

odstąpić i szukać dofinansowania w innym programie, gdzie jest szansa otrzymać 80% 

dofinansowania. Nie będzie zrealizowany cały odcinek drogi. Droga asfaltowa została założona 

przede wszystkim na tym odcinku, gdzie są wybudowane domy. Poinformował, że pamiętają o 

drodze w miejscowości Kozielno. Myśli, że Fundusz Inwestycji Lokalnych to jest obszar, z 

którego mogliby otrzymać co najmniej 50% środków. 

B. Zuziak zauważył, że wymaga modernizacji droga w Dziewiętlicach. Jest to miejscowość 

przygraniczna.  

Burmistrz odpowiedział, że na tą drogę nie potrzeba robić dokumentacji technicznej bo 

wystarczy złożyć wniosek o dofinansowanie na remont. Droga istnieje, ma podbudowę, 

nawierzchnię. Pamięta o tej drodze, ale jest problem, bo droga ta włącza się do drogi 

powiatowej. Droga ta przechodzi przez całą południową część Gminy. Już wnioskowali do 

Starosty o remont tej drogi, ale tej wniosek nie znalazł uzasadnienia w pracach Zarządu. Będą 

zabiegać nadal o remont tej drogi przez Powiat, a jednoczenie będą składać wniosek o remont 

drogi w Dziewiętlicach w miejscowości październik. Należy pamiętać, ze w Dziewiętlicach 11 

lat temu były położone nowe drogi, a w Gminie są miejscowości, w których nie remontowano 

dróg od 20 lat. 

M. Stano zadała pytanie jaka jest szanse, aby w tym roku wyremontować chodnik na ul. 

Witosa? Czy będą zamontowane lampy na Alei Chopina? 



Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o lampy na ul. Chopina to dysponują lampami, ale nie 

zabezpieczono środków na wykonanie. Nie udało się tego połączyć z Tauronem. W tym roku 

tych lamp nie wykonają, co nie oznacza, że nie wykonają ich do końca kadencji. Jeżeli chodzi 

o ul. Witosa to są priorytety, chodnik tam jeszcze nie jest dramatyczny. Jest też chodnik na ul. 

Mickiewicza, chodnik powiatowy, ale Powiat liczy na udział Gminy w 50%. Chodnik jest w 

bardzo złym stanie. Są chodniki w lepszym stanie i w gorszym stanie. Chodnik na Witosa 

jeszcze nie jest w najgorszym stanie.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej dotyczy 

nowego zadania finansowanego z budżetu UE pn. „Nie sami Dzielni – II edycja” (1.1.1.3 oraz 

1.1.2.1), które będzie realizowane w latach 2021-2023. Łączne nakłady finansowe planuje się 

na kwotę 352 007,00 zł. Ponadto zwiększa się limit wydatków i zobowiązań na zadanie 

finansowane z budżetu UE pn. „Bliżej rodziny i dziecka– II edycja” (1.1.1.6) do kwoty 

44 907,00 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektów uchwał? Ponieważ nie 

było uwag na tym zakończono 2 punkt posiedzenia. 

Do pkt 3. 

M. Maluch zadała pytanie kiedy jest termin koszenia traw? 

Burmistrz odpowiedział, że już rozpoczął się okres koszenia traw. Trzeba robić to uważnie, 

żeby nie wyciąć nasadzeń wykonanych na jesieni. Jednak przy obecnej pogodzie trawy będą 

rosły bardzo szybko. 

M. Maluch zadała pytanie czy place zabaw były sprzątane? 

Burmistrz odpowiedział, ze tak, ale chcą jeszcze podjąć konserwację elementów drewnianych 

i metalowych. 

M. Maluch zadała pytanie czy były sygnały odnośnie lisów? 

Burmistrz odpowiedział, ze tak. Również w tej sprawie złożył wnioski radny B. Wiśniowski. 

Został złożony wniosek o odłów, gdyż odstrzału nie można zrobić. Zostaną rozłożone 

szczepionki przeciw wściekliźnie. Będzie pozwolenie na odłów, ale po usamodzielnieniu się 

małych lisów. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że teren należy do osoby prywatnej. Zarządza tam syndyk i do 

niego została zgłoszona sprawa. 

K. Motyka zadała pytanie czy są sygnały z Wód Polskich w sprawie koszenia drzew? 



Z-ca Burmistrza odpowiedział, ze pisma z Urzędu wychodzą, ale obecnie przy ulewach mają 

problemy z zrzutami wód i nie wie czy przetargi już zostały ogłoszone. 

Burmistrz dodał, że Wrocław ogłasza przetargi na koszenie całej zlewni rzeki Nysy Kłodzkiej 

i jest to kilka Powiatów. 

M. Maluch poinformowała, że koło Muzeum Gazownictwa jest zapadnięty chodnik. Zadała 

pytanie czy trzeba to zgłosić do Starostwa Powiatowego bo do nich należy ten chodnik? 

Burmistrz odpowiedział, że zostanie to zgłoszone. Następnie poruszył kwestię nieprzyjemnych 

zapachów na ul. Pocztowej. Problem pojawił się od momentu włączenia do kolektora 

miejskiego ścieków z Kozielna. Ścieków jest ¼. Pompy chodzą w systemie kilku godzinnym, 

ale ścieków przechodzi znacznie mniej niż powinno i ścieki zagniwają na kolektorach. Będą 

starali się częściej przepychać ścieki i włączyć do studni w Kozielnie popłuczyny z Kozielna. 

Sytuacja może jednak się nie poprawić. Sprawdzany jest kolektor poniemiecki na ul. Staszica, 

gdzie może okazać się, że jest jakieś przewężenie. Niestety może się okazać, że będzie 

konieczność poprawy starej wentylacji w poniemieckich domach. Jest też rozważana 

możliwość zamontowania na ulicy Pocztowej pokryw antyodorowych. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 20 maja 2021 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz



 

 

 

 

 


